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Protokół Nr XIV/2011 
z XIV Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 30 listopada 2011 roku 
pod przewodnictwem  

Pana Jarosława Michalskiego –Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  
  

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 

Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 10
00

, a zakończył o godzinie 13
50

. 

Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XIV sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 30 listopada 2011 

roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu./  

 

/Lista obecności Sołtysów Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo  

Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo       
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo 

Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo                                                                                                                                                                                 

Pani Małgorzata Ejsmont – Radca Prawny 

Pani Ewa Szymczak - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie                                                                                       

Pan Marceli Glaza - Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 

Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator Samorządowy, Radny Powiatu Sławieńskiego.                                              

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             

 

Na Sekretarza obrad powołano Pana Radnego Przemysława Pociechę.  
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów  „wstrzymujących  się”. 

 

Na protokolantkę Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 

Ad. 1.3.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 

proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zgłosił zmianę w porządku obrad 

polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2012-2016. Druk Nr 

14/2011
XIV

. Pan Franciszek Kupracz przypomniał, że jest to wymóg ustawowy, który należy 

rozpatrzyć i zaznaczył, że projekt był rozpatrywany na posiedzenia komisji Rady Gminy 

Darłowo.  

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując jednogłośnie:  

15 głosów za wprowadzeniem projektu do porządku obrad sesji, 0 głosów przeciw,                        

0 głosów  wstrzymujących  się. 
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Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgłosił zmianę w porządku 

obrad polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie skargi Pana Andrzeja 

Czarnowskiego na działalność Wójta Gminy Darłowo. Druk Nr 15/2011
XIV

 

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując jednogłośnie:  

15 głosów za wprowadzeniem projektu do porządku obrad sesji, 0 głosów przeciw,                        

0 głosów  wstrzymujących  się. 
 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej zgłosił zmianę w porządku obrad polegającą na 

wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk 

Nr 16/2011
XIV

 

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując jednogłośnie:  

15 głosów za wprowadzeniem projektu do porządku obrad sesji, 0 głosów przeciw,                        

0 głosów  wstrzymujących  się. 
 

Więcej uwag nie było, wobec czego Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 

Gminy Darłowo przeczytał proponowany porządek obrad wraz ze zgłoszonymi zmianami.  

  

Porządek obrad na XIV Sesję Rady Gminy Darłowo w dniu 30 listopada 
2011 roku, przedstawia się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne:  

           1.1. Otwarcie sesji. 

           1.2. Stwierdzenie quorum. 

           1.3. Ustalenie  porządku obrad. 

           1.4. Przyjęcie protokołu z XII i XIII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo. 

2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                           

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 

sesjami. 

4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                       

5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIII sesji Rady Gminy Darłowo oraz                  

w okresie między sesjami.                                    

6. Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo.                           

7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie partnerstwa Gminy Darłowo z fundacją „Środkowopomorska 

Grupa Działania” z siedziba w Koszalinie. Druk Nr 1/2011
XIV 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem 

Przedszkolnym w Dobiesławiu. Druk Nr 2/2011
XIV

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 1 w Dobiesławiu.  

Druk Nr 3/2011
XIV 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Szkół Nr 1 w Dobiesławiu.   

Druk Nr 4/2011
XIV 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z Oddziałem 

Przedszkolnym  w Słowinie. Druk Nr 5/2011
XIV

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIII/96/2011 Rady Gminy Darłowo                  

z dnia 27 października 2011 roku w sprawie wniesienia aportu do spółki pn. „Gminny Zakład 

Użyteczności Publicznej spółka z o. o. w Krupach. Druk Nr 6/2011
XIV

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/69/2011 Rady Gminy Darłowo                

z dnia 03 sierpnia 2011 roku w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą „Gminny 
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Zakład Użyteczności Publicznej w Dąbkach” w celu zawiązania spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością. Druk Nr 7/2011

XIV 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Gminnego 

Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach. Druk Nr 8/2011
XIV

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. Druk Nr 9/2011
XI V

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2012 rok. Druk Nr 10/2011
XIV 

18. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Darłowo.  

Druk Nr 11/2011
XIV 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2011 rok.  

Druk Nr 12/2011
XIV 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2011-

2020.  

Druk Nr 13/2011
XIV 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2012-2016. Druk Nr 14/2011
XIV

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie skargi Pana Andrzeja Czarnowskiego na działalność Wójta 

Gminy Darłowo. Druk Nr 15/2011
XIV

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 

16/2011
XIV

 

24. Czas dla samorządu. 

25. Wolne wnioski i zapytania. 

26. Zakończenie sesji. 

 

Pan Jarosław Michalski udzielił głosu Panu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo nawiązując do druków numer dwa, 

trzy i cztery powiedział, że nie można nad czymś głosować, jeżeli tego jeszcze nie ma. Pan 

Jerzy Krzyżanowski nawiązując do projektu uchwały w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej z oddziałem Przedszkolnym w Dobiesławiu (Druk Nr 2/2011
XIV

) powiedział, że 

„Szkoły Podstawowej nie ma. Druk numer trzy mówi o likwidacji, o zamiarze likwidacji  

Gimnazjum, a Gimnazjum w tej chwili nie ma. Jest Zespół Szkół więc nie można nad czymś 
głosować, czego jeszcze nie ma. Najpierw musi być rozwiązanie Zespołu Szkół, a następnie 

nad tym co później po głosowaniu – czyli druk numer cztery – powstanie. Bo z chwilą, kiedy 

przegłosujemy druk numer cztery automatycznie powstanie Gimnazjum i Podstawówka. A tak 

do tej pory jest to zespół szkół. Więc… Mówiłem o tym niuansie. To jest szczegół, ale jest to 

ważne, żeby nie robić z siebie delikatnie mówiąc niedouczonych. Więc ta zamiana jest istotna. 

Dziękuję.” 

Pan Jarosław Michalski podsumował, że Radnemu Panu Jerzemu Krzyżanowskiemu chodzi 

o zamianę druku numer cztery w punkt dziewiąty, natomiast druku numer dwa w punkt 
jedenasty.  

 

Pan Przewodniczący poddał tę propozycję pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując jednogłośnie:  

15 głosów za wprowadzeniem zgłoszonej przez pana Jerzego Krzyżanowskiego zmiany 

do porządku obrad sesji, 0 głosów przeciw, 0 głosów  wstrzymujących  się. 
 

Porządek obrad został przyjęty ze zmianami jednogłośnie.  

(15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) 
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/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami  na  XIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 

Porządek obrad stanowi załącznik Nr  4 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 1.4. 
 

Pan Jarosław Michalski przypomniał, że protokoły były wyłożone w Biurze Rady na 

godzinę przed dzisiejszą sesją. Uwag nie zgłoszono, wobec czego protokoły z XII i XIII sesji 

zostały przyjęte.  

 

Ad. 2.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupraczowi 

Wójtowi Gminy Darłowo, celem przedstawienia sprawozdania z działalności w okresie 

między sesjami wraz z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz powiedział: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie               

i Panowie Sołtysi i obecni na Sali, uważam, że dzisiejsze posiedzenie Rady jest historyczne.” 

Następnie Pan Wójt przeszedł do przedstawienia sprawozdania z działalności w okresie 

między sesjami uwypuklając przy tym problemy jakie się w tym okresie pojawiały. Pan 

Franciszek Kupracz oznajmił, że sprawy szkół, które są przedmiotem jego działalności omówi 

w kolejnych punktach dzisiejszej sesji, żeby się nie powtarzać, a także z uwagi na 

umożliwienie zabrania głosu wszystkim, którzy również będą chcieli zabrać głos w tej 

sprawie na tej sali. Sprawozdanie obejmuje okres od 28 października 2011 roku (miesiąc). 

Pan Wójt przedstawił istotne zdarzenia mające znaczenie dla Gminy Darłowo. Pierwszą 
sprawę jaką poruszył Pan Wójt była wizyta Pana Dyrektora Szpitala Powiatowego w Sławnie, 

który przyjechał z określonymi problemami. „Pan Dyrektor przyjechał do mnie, żeby mu 

umorzyć dług. Prawie sto tysięcy złotych.” Pan Wójt oznajmił, że nie zgodził się na 

umorzenie tego długu i podał uzasadnienie: „To jest dług między innymi powstały w wyniku 

kosztów, które ponosimy na utrzymanie tego obiektu i płacimy też za utrzymanie tego oddziału 

wewnętrznego, zwłaszcza za dostarczenie ciepła, wody.” Pan Wójt powiedział, że pan 

Dyrektor ma pomysł, żeby ten dług umorzyć. Pan Wójt dodał jeszcze: „My i tak dużo do 

szpitala dokładamy i czekamy na inne samorządy jak się tutaj ustosunkują. A żeby tylko 

umorzyć, to ja osobiście na taką formę nie idę. To jest jedna sprawa. Druga sprawa to 

przyniósł propozycję żeby zmienić umowę, i żeby zarejestrować tę umowę z tego względu, że 

zostały opróżnione te pomieszczenia po pogotowiu ratunkowym. Jest taka ilość metrów 

kwadratowych powierzchni, które zajmował Szpital, w związku z tym to ma wpływ na niektóre 

rozliczenia.” Pan Wójt oznajmił, że zgodził się na zmianę umowy w związku z czym aneks 

do tej umowy został podpisany. Ponadto Pan Franciszek Kupracz powiedział, że znalazł się 
ktoś chętny na wynajem tych pomieszczeń i została już podpisana umowa na dzierżawę tych 

pomieszczeń. „Przypominam, że jak było tam pogotowie, to ani grosza nie braliśmy za 

dzierżawę.”  

Pan Franciszek Kupracz mówiąc o sprawach związanych ze służbą zdrowia, 

przypomniał, że odbyła się również ważna wizyta Doktora Pana Deca wraz z Panią 
Magdalena Gąsecką Radną Sejmiku w sprawie opieki świątecznej. „Wiadomo jest, że tę 
usługę wygrała firma z Malechowa i podwykonawcą tej usługi tu na terenie miasta i Gminy 

jest firma, którą kieruje Pan Doktor Dec. Pan Doktor Dec założył firmę, która się nazywa 

„PULS”. Żeby świadczyć te usługi, to musi mieć pomieszczenie. On zajął w tej chwili te 

pomieszczenia tam na dole jak się wchodzi do lekarzy naszych w ramach tego, że ma 

dzierżawę NZOZ, przychodnia rodzinna, którą kieruje Pan Doktor Dec.” Pan Wójt oznajmił, 

że ustalili stawkę dzierżawną, która obowiązuje od pierwszego grudnia, i którą Pan Doktor 

Dec będzie opłacał w wysokości około 990 zł netto. Pan Wójt powiedział, że jeśli Pan Dec 

wystąpi o dzierżawę na okres dłuższy niż trzy lata, wówczas Pan Wójt wystąpi do Rady                  
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o podjęcie stosownej uchwały na tę okoliczność. Pan Wójt powiedział również w ramach 

poruszanego problemu, że najchętniej chcieliby, żeby za darmo im te pomieszczenia 

udostępnić, bo już jest podpisana umowa z inną przychodnią. „Jeśli nie to ta opieka wędruje 

poza Darłowo. Tak mi to Doktor Dec przedstawił. Powiedziałem otwarcie, że jeśli tak uważa 

to niech robi co uważa. Pieniądze na to dostaje i trzeba płacić. Została ustalona stawka. 

Powinienem do dzisiaj mieć tę umowę podpisaną. Jeszcze formalności nie stała się zadość. 
Także tej jego pogląd. Ze przez gminę może nie być opieki, to jest tylko wymyślony pogląd, bo 

nie taki są reguły gry. To się wszystko już zmieniło. Ja wam powiem wprost, mam dużo 

styczności z lekarzami, ale na temat interesów Gminy, a zwłaszcza pieniędzy ja mam swój 

pogląd. Uważam, że dość duże pieniądze biorą i tutaj mogą płacić.”  

Pan Franciszek Kupracz przedstawił kolejny temat: „W tym okresie odbyło się takie 

spotkanie, na którym między innymi rozmawialiśmy na temat dofinansowania pomocy 

finansowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. I myślę, że to jest istotna 

sprawa. Na bieżąco jesteśmy tutaj w jakiś sposób rozliczani. Sprawy załatwione. Mamy 

możliwość pozyskania tych pieniążków.”   

Pan Wójt Gminy Darłowo oznajmił również, że odbył spotkanie z firmą GAZOPOL, 

która wykonuje inwestycje, kanalizację na terenie Domasławic. „To jest inwestycja 

dofinansowana ze środków unijnych. Szef tutaj był, bo widział zagrożenia w terminie 

wykonania tej inwestycji, oczywiście najlepiej z winy inwestora. Wyjaśniliśmy sobie sprawy              

i tak jak jest założone, ta inwestycja do końca marca musi być zrealizowana.” Pan Franciszek 

Kupracz powiedział o tej firmie, że to co robią, robią dobrze. Problemy, które się pojawiaj,      

a w trakcie realizacji tej inwestycji starają się  na bieżąco załatwiać. Rury są kopane również 
wzdłuż drogi asfaltowej. Pan Wójt powiedział, że jednak na papierze to ładnie brzmi, ale 

jednak ten asfalt zaczął się łamać. Pan Wójt wyraził swoją obawę, żeby ta droga nie została 

zniszczona, chociaż twierdzi, że ta firma stara się i wykonuje swoje prace dobrze. Pan Wójt 

dodał, że w środku wsi zostały jeszcze prace do zrobienia, jednak tam pojawiają się problemy 

z zakładem energetycznym. 

Pan Franciszek Kupracz powiedział ponadto: „Proszę Państwa z tych spraw, które 

istotnie są związane z naszą gminą, chcę tylko zasygnalizować, że odbyło się Walne Zebranie 

członków Lokalnej Grupy Rybackiej. Jest zmiana prezesa. Prezesem został Pan Burmistrz 

Klimowicz. Ta Grupa Rybacka w tej chwili to praktycznie po tym stadium organizacyjnym,         

w tej chwili przystępuje do właściwej pracy. Co prawda te pieniądze, które są w tej chwili do 

podziału – ja to tak z ostrożności mówię, że to są wirtualne pieniądze, które jeszcze nikomu 

nie wpłynęły.” Pan Franciszek Kupracz przypomniał, że całym inicjatorem tej Grupy 

Rybackiej był Pan Burmistrz oraz Pan Wójt, którzy mieli tę Grupę prowadzić. „Jak się 
wdaliśmy w szczegóły i patrząc jeszcze na potrzeby w innych gminach, to przystąpiły do tej 

grupy inne gminy, praktycznie oprócz Postomina wszystkie Gminy Powiatu Sławieńskiego      

i Polanów. Będą tam duże pieniądze do podziału i namawiam tutaj, żeby korzystać z tych 

pieniążków. Szefem Komitetu Sterującego jest tutaj Pan Jan Górski. Dodam do tego 

wszystkiego, że siedziba tej Grupy Rybackiej będzie w starym Urzędzie Gminy.” Pan Wójt 

powiedział, że najem będzie kosztował około dwa i pół tysiąca złotych plus VAT miesięcznie. 

Także budynek będzie zagospodarowany.  

Pan Franciszek Kupracz przy temacie współpracy z Miastem Darłowo poruszył 

również sprawy związane z PZZ, które zostały przejęte przez Miasto.  „Jak pamiętacie była 

możliwość przez Gminę naszą kupić. Były takie ustalenia z Panem Burmistrzem, że 

ustaliliśmy, jeśli jeden nie przejmie, to drugi przejmie i przejęło miasto w efekcie tego.” Pan 

Wójt oznajmił, że skup zboża będzie tam dalej realizowany, tylko oczywiście nie przez PZZ, 

lecz przez inną firmę.  
Pan Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w tym okresie wykonane zostało 

prowizorium budżetowe na przyszły rok, o którym będzie mowa na przyszłej grudniowej 
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sesji. Pan Wójt podkreślił, że to jest budżet podstawowy. „Nie ma co już z tego budżetu ciąć. 
Tam między innymi są ujęte te środki niewykorzystane w ramach funduszu sołeckiego w tym 

roku pod pozycją drogi i oświetlenie. Pół miliona tam jest, także w jaki sposób będzie to 

zagospodarowane będziemy rozmawiali w grudniu.” Pan Franciszek Kupracz wskazał, że                  

w tym budżecie brak jest środków finansowych dla szkół. W tym budżecie nie są ujęte 

niektóre zadania inwestycyjne, między innymi – chociaż jesteśmy przygotowani do tego 

zadania – wykonanie kanalizacji z Wicia do Ruska. „Propozycja byłaby taka, żeby to zrobić  
w przyszłym roku i odebrać te ścieki. Według naszych szacunków kosztowałoby to osiem 

milionów złotych, dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu, ale tego nie ująłem w tym 

prowizorium. Będziemy rozmawiali o tym w grudniu, między innymi z tego względu, że 

niektórzy w Wiciu mają jakieś inne plany. Gdzie indziej te rurę chcą skierować.” Pan Wójt 

oznajmił, że do sprawy zawsze można wrócić. Przy temacie ścieków Pan Wójt oznajmił, że 

Gmina przyjęła kilka lat temu takie rozwiązanie, że zagospodaruje ścieki z całej Gminy. 

Zostało wykonane opracowanie. Ścieki z tej części, między innymi z Wicia miały być 
oczyszczone przez oczyszczalnie, która jest. Nikt nie przewidział, że miejscowość Wicie tak 

się rozwinie. Takie było założenie w dawnych latach. Część wschodnia Gminy miała być 
podłączona do oczyszczalni w Żukowie poprzez Darłówek Wschód. Część środkowa               

i zachodnia – od strony Ruska. Dąbki jako ośrodki miały swoją oczyszczalnię.                                
W międzyczasie nastąpiły zmiany. Według Pana Wójta ta propozycja była sensowna i dlatego 

przystąpił do jej realizacji. Pan Wójt oznajmił przy tym, że nie było uzgodnienia z miastem. 

„Miasto nas nie przyjęło do oczyszczalni w Bukowie, pomimo tego, że mieli propozycję 
otrzymać dotację na trzy i pół miliona złotych na rozbudowę tej oczyszczalni. Nie przyjęło 

nas. W związku z tym w międzyczasie powstała taka uzupełniająca koncepcja ‘jeśli nie, no to 

zrobimy swoją oczyszczalnię w Rusku’. Wyszła ta sprawa po tym jak przystąpiliśmy do 

wykonywania kanalizacji na terenie całej Gminy. Może niektórzy pamiętają, wygrała przetarg 

firma SAGA ze Szczecina.” Pan Wójt opowiedział, że z czasem zaczęły się pojawiać 
problemy. Jednak Gmina chciała zrobić tę oczyszczalnię jako dodatkowy temat. Miała 

kosztować sześć milionów złotych. Tak się złożyło, że firma ta nie dała rady i padła. Na ten 

temat była informacja pełna. Gmina przyjęła rozwiązanie budowy własnej oczyszczalni. „Tę 
oczyszczalnię wybudowaliśmy. Chcę powiedzieć tak: Niektórzy mówią: „Po co to i na co?”  

Niektórym jeszcze po głowie chodzi taka rzecz: „Najlepiej żeby udowodnić, że to jest 

niegospodarność Wójta i tam go posadzić.” Nie tak prosto. Ta oczyszczalnia to jest 

oczyszczalnia dla całej Gminy, nie tylko dla Dąbek. Ona musi spełniać pewne parametry. 

Przypominam tylko, że ogłosiliśmy pierwszy przetarg, bo zrobiliśmy dokumentacje do 

oczyszczalni własną. W wyniku tego przetargu ona miała kosztować prawie od czternastu do 

dwudziestu milionów złotych. Nie stać nas było i unieważniliśmy przetarg. Drugi przetarg – 

daliśmy taką zmianę, że umożliwiliśmy temu kto wygra przetarg, że mógłby dokonać zmian                      

w tej oczyszczalni, ale nie podstawowych (technologia, wydajność) lecz innych, które 

wpłynęłyby na zmniejszenie kosztów. Wygrał go EKOWODROL za dwanaście i pół miliona 

złotych. Chce powiedzieć, że zapłaconą mamy tę oczyszczalnię. Ta oczyszczalnia będzie 

przyjmować ścieki dopiero gdzieś tak – wychodzi nam z tego wszystkiego – w kwietniu. Ona 

musi mieć odpowiednią ilość ścieków, żeby wszystkie te procesy technologiczne w niej 

zachodziły. W tym czasie musimy pozałatwiać niektóre sprawy związane ze Spółką. Do marca 

ma być skończona kanalizacja Domasławice. Zobaczymy jak tu będą się podłączać 
mieszkańcy. Jestem po rozmowach – wczoraj rozmawiałem – z nowymi właścicielami 

SOLMARu i chce powiedzieć, że SOLMAR kupiła firma zagraniczna i będzie tam oprawiany 

łosoś. Zakład będzie rozbudowany, będą miejsca pracy. Jesteśmy w stałym kontakcie                          

i między innymi ta firma też pociągnie „nitkę” też do nowej oczyszczalni. My przy okazji 

byśmy chcieli pociągnąć „nitkę” z Ruska.” Pan Wójt przy tym wszystkim dodał, że formalnie 

oczyszczalnia jest odebrana.  Przy rozruchu dane były do niej najgorsze ścieki jakie można 
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było dać do tej oczyszczalni, specjalnie z przetwórstwa rybnego, ponieważ w gwarancji 

mamy rękojmię. Pan Wójt powiedział, że wykonawca sprężył się i wszystkie zasadnicze 

sprawy zostały uregulowane, jednak wyszły inne sprawy. Sprawy między innymi dotyczące 

odbioru ścieków z beczkowozów zostały zmienione przez tę firmę, co należało poprawić 
zgodnie z uprzednią propozycją Gminy. W tej chwili EKOWODLOL poprzez swoich 

podwykonawców naprawia to wszystko.  Pan Wójt oznajmił, że na poczet tego wszystkiego 

mamy zabezpieczone środki w formie ubezpieczenia. Pan Wójt podkreślił, że gmina musi 

zrobić wszystko, żeby uregulować te sprawy i wykorzystać okres gwarancji. Pan Wójt 

stwierdził jeszcze, że na papierze wszystko się zgadzało, jednak w rzeczywistości wyszło 

inaczej, gdyż samochody, które przyjeżdżają inaczej skręcić nie mnogą. Pan Franciszek 

Kupracz oznajmił również, iż firma, która wykonywała przesył chce wystąpić na drogę 
sądową z Gminą. Oczywiście firma ta ma do tego prawo i sprawa jest w toku.  

Pan Franciszek Kupracz poruszył sprawy związane ze Spółką Wodno-Ściekową           
w Dąbkach. Pan Wójt oznajmił, iż rozumie, że oni dbają o swój los, i że mają do tego prawo. 

„Chcę powiedzieć na dzisiaj, że trzeba rozróżnić co to jest Spółka, a co to są członkowie 

spółki. Z członkami Spółki jesteśmy w stałym kontakcie. Zmienili oni swoje zdanie i to co 

zawarliśmy w ostatniej uchwale, to w tym kierunki chcą iść. Odbywają się między nami 

spotkania i na bieżąco informujemy się. Natomiast nie znajdujemy zrozumienia w Spółce, 

zwłaszcza w Zarządzie. A już nie mówiąc o Pani głównej księgowej, która od wszystkiego 

tam jest.” Pan Wójt poinformował, że główna księgowa Spółki wystąpiła do Wojewody, żeby 

wstrzymać prace przy przesyle, wskazując, że to pozwolenie jest nielegalne i nieprawne. Na 

dzisiaj przedmiotowa sprawa wygląda w ten sposób, że Pan Wojewoda postanowieniem nie 

wstrzymał prac. Następnie gmina otrzymała decyzję w tej sprawie, w gdzie Wojewoda 

potwierdził, że decyzja Starosty na budowę tego przesyłu też jest legalna i wszystko dobrze 

jest poczynione. Po tej decyzji Spółka będzie miła prawo się odwołać do Głównego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego w Warszawie, ponieważ takie mają prawo. Pan Wójt 

przypomniał, że Gmina wystąpiła do Starosty o cofnięcie pozwolenia wodnoprawnego na 

spuszczanie ścieków do jeziora Bukowo. Pan Franciszek Kupracz powiedział również, że 

Starosta wydał taką decyzję, iż z końcem roku wycofa pozwolenie. Spółka odwołała się do 

Rejonowego Zarządu Gospodarki Wodnej – dodał Pan Wójt. Spóła wystąpiła również do 

Sądu. Sąd z mocy prawa wydał postanowienie, które zabezpiecza interes. Gmina wniosła 

zażalenie na te postanowienie.  Pan Wójt oznajmił, że cały czas dąży do tego aby się dogadać, 
rozmawiać. Jednak z uwagi na pełnomocników często nie udaje się to. Pan Wójt przypomniał, 

że na wiele spotkań nikt z Zarządu nie przybył. Pan Wójt jednak otrzymywał dużo pism od 

pełnomocnika Spółki. Ponieważ Gmina Darłowo jest członkiem Spółki Wodno-Ściekowej              

w Dąbkach, Pan Wójt na sesji poinformował, że wystąpił do Starosty Powiatu Sławieńskiego               

z wnioskiem o rozwiązanie Zarządu tejże Spółki. Starosta podjął postępowanie. Ponadto Pan 

Franciszek Kupracz uzasadnił dlaczego wystąpił z takim wnioskiem. „A dlatego złożyłem 

wniosek, bo jeśli członkowie Spółki chcieli dwa razy zwołać Walne Zgromadzenie wszystkich 

członków z własnej inicjatywy, jeśli Zarząd nie chce tego zrobić. Oczywiście Zarząd tego nie 

uczynił. Mało tego zwołał Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie, które zostało unieważnione. 

Po drugie chowa wszystkie dokumenty.” Pan Wójt swoja wypowiedź podsumował, 

następującymi słowami: „Robi się z tego wielka sprawa. A w końcu o co? Kończy się tym, że 

idą pracownicy Spółki i zaślepiają otwór ściekowy ze szkoły naszej w Dąbkach. Niech 

zaślepiają, zobaczymy, co to będzie dalej.  Ja powiem jedno: jest problem taki – bo ja bym 

wnioskował do Rady, po tych ostatnich naszych uchwałach, żebyśmy wystąpili, żebyśmy           

w ogóle nie byli członkiem tej Spółki.”  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo poruszył kolejne ważne sprawy 

toczące się w Gminie Darłowo. Mianowicie chodzi o wiatraki, czyli inwestycje dotyczące 

energii odnawialnej, które widać. Pan Wójt oznajmił Sołtysom Gminy Darłowo, że inwestor 
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chciałby jeszcze więcej postawić wiatraków na terenie Gminy, ale praktycznie nie może. Pan 

Wójt powiedział, że niektóre osoby mniemają, iż w jakiś sposób złośliwie są nieuwzględniani 

przy propozycjach lokalizacji wiatraków na ich działkach – dotyczy to Krup, Starego 

Jarosławia, Nowego Jarosławia. Następnie oznajmił, że firmy chcą postawić wiatraki, jednak 

wychodzą takie sprawy, jak na przykład sprawa uzgodnienia z Regionalną Dyrekcją Ochrony 

Środowiska, gdyż są zapisy w dokumentach, że na przykład w Krupach na niektórych 

działkach wiatraków teraz nie można postawić. Pan Franciszek Kupracz zaproponował, że 

jeśli będą wynikały jakieś problemy w związku z wiatrakami, to można do niego pisać, gdyż 
wówczas będzie mógł formalnie na piśmie wnioskować do inwestora. Ponadto pan Wójt dla 

przykładu podał jeszcze, że w miejscowości Jeżyczki (na końcu) z uwagi, że ptaki tam latają, 
również nie można wiatraków postawić. Inwestorzy ponadto są bardzo ostrożni, zwłaszcza po 

proteście Pani Marcinkowskiej, a przy realizacji tej inwestycji angażowane są bardzo duże 

pieniądze, a do tego przykłada się kryzys finansowy. Pan Wójt oznajmił, że inwestorzy                    

w swoich wyliczeniach mieli założenie, że jeden euro będzie kosztował 4,20 zł. Teraz nie 

sprawdza się to. Dlatego obecnie szukają dodatkowych środków, żeby to dopiąć. To wszystko 

powoduje to, że ta inwestycja nie zostanie zakończona w terminie, tzn. w tym roku. 

Natomiast gmina w przyszłym roku nie dostanie podatku z tego tytułu, w wysokości około 

trzech milionów złotych, więc „wszystko idzie z poślizgiem”. Pan Wójt jednak optymistycznie 

zauważył, że drogi są robione tak jak było ustalone i do stycznia – jeśli zima w tym nie 

przeszkodzi – prawdopodobnie będą zrobione.  

Pan Franciszek Kupracz następnie poruszył temat dotyczący elektrowni jądrowej 

oznajmiając, że wczoraj dostał pismo ze Spółki PGE EJ 1 sp. z o. o. z siedzibą w Warszawie, 

skierowane formalnie do Gminy. Pan Wójt odczytał owe pismo. Pismo informowało, że do 

Wojewody Zachodniopomorskiego został złożony wniosek o wskazanie lokalizacji inwestycji 

w zakresie budowy obiektu energetyki jądrowej elektrowni jądrowej w odniesieniu do 

nieruchomości położonej na terenie miejscowości Gąski, Gmina Mielno, Powiat Koszalin. 

Ponadto uwagi na bezpieczeństwo realizowanego projektu PGE zwróciło się z uprzejmą 
prośbą o uwzględnienie w działaniach Gminy w/w okoliczności i konsultowania ich  z PGE 

EJ. Pan Wójt oznajmił, że podali mapkę z oznaczeniem na których działkach będzie 

zlokalizowana ta elektrownia. To będzie elektrownia polegająca na budowie elektrowni 

jądrowej o mocy trzech tysięcy megawatów (3000 MW). Poza tym Pan Franciszek Kupracz 

poinformował również o wyjeździe do Francji, oznajmiając, że ze strony Gminy jedzie trzech 

przedstawicieli: Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy, Pani Małgorzata 

Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie, a także największy przeciwnik Pan Bogusław Strack.  

Wójt Gminy Darłowo przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo, która na 

dzień 30 listopada 2011 roku wygląda następująco:  

Stan konta na rachunku podstawowym wynosi 850.827,00 zł. W tym są ujęte wpłaty 

za zakup działek w wysokości 358.830,00 zł. Pan Wójt przypomniał, że były dwa przetargi na 

sprzedaż działek w rejonie Kopań, które idą jak bułeczki i żadna elektrownia im nie 

przeszkadza. Ponadto do dyspozycji jeszcze jest kredyt w kwocie 1.000.000,00 zł, który jest 

nieuruchomiony, ale możliwy do uruchomienia. Wydatki do poniesienia w najbliższych 

dniach wynoszą 1.509.239,65 zł, w tym: dotacja dla Starostwa Powiatowego (zadanie 

inwestycyjne pn. „Budowa chodników w miejscowościach Rusko, Pęciszewko i Jeżyce 

wzdłuż drogi powiatowej nr 0511 Z Rusko – Malechowo) w wysokości 180.000,00 zł, faktura 

za kanalizacje w miejscowości Dąbki wraz z przesyłem do Ruska 150.000,00 zł, 

wynagrodzenia nauczycieli 546.000,00 zł, rachunki za usługi i zakupy 358.166,65 zł, dotacje  

275.073,00 zł z tego dla: Szkoły Niepublicznej w Jeżyczkach 89.000,00 zł, GOPS 136.473,00 

zł, GZUP 27.000,00, Biblioteki Gminnej 22.600,00 zł. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 5 do 

niniejszego protokołu/ 

/kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 

sesjami. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że uchwały są 
realizowane zgodnie z ustaloną procedurą. Na XIII sesji Rada Gminy Darłowo podjęła 13 

uchwał. Pan Wójt poinformował, że przez organy nadzoru (Wojewoda oraz RIO) zostały 

wszczęte postępowania w stosunku do kilku uchwał. Na przykład Pan Wojewoda wszczął 
postępowanie w stosunku do uchwały Nr XIII/86/2011 Rady Gminy Darłowo w sprawie 

stanowiska Rady Gminy dotyczącego funkcjonowania współpracy w ramach Uzdrowiska 

Dąbki. Również postępowanie nadzorcze wszczęło RIO w stosunku do uchwały                             

NR XIII/94/2011 w sprawie  określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych i zwolnień od tego podatku. że Gmina stosowała zwolnienia do podmiotów. 

Okazuje się, że nie może być stosowane zwolnienie podmiotowe. Podobnie wszczęto 

postępowanie nadzorcze w stosunku do uchwały Nr XIII/88/2011 w sprawie ustalenia stawek 

podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa.  

Również w stosunku do uchwały w sprawie wniesienia aportu do spółki pn. „Gminny Zakład 

Użyteczności Publicznej spółka z o. o. w Krupach" zostało wszczęte postępowanie.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XIII sesji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu/  

 

Ad. 4.  
Interpelacje Radnych.     

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Gminy Darłowo zadał pytanie: „Czy istnieje 

regulamin umieszczania informacji na stronie internetowej? Czy jeżeli  ktoś z mieszkańców 

Gminy chce taką informacje umieścić na stronie internetowej, czy istnieje jakiś regulamin, 

jakieś rozporządzenie, które mówi, co można umieszczać, czego nie można umieszczać? 

Jeżeli takowy regulamin nie istnieje, to ja bym bardzo prosił, żeby taki dokument został 

stworzony po to, żeby było wiadomo jakie informacje można umieszczać na stronie 

internetowej, kto może te informacje dostarczać i w jakim czasie te informacje powinny być 
umieszczane na stronie internetowej od czasu dostarczenia. Żeby nie było tak, że ktoś 
informacje przyniesie, a ta informacja po miesiącu dopiero jest na tej stronie. Także jeżeli nie 

ma takiego regulaminu, to ja bym bardzo prosił, żeby taki dokument był.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że jeśli ktoś zwróci 

się do Gminy z informacją, że ta informacja jest jego i podpisze się pod tym, to Wójt nie robi 

przeszkód, żeby taką informacją przekazać. Pan Wójt oznajmił przy tym, że technicznie,  

takim rzecznikiem ds. urzędu i samorządu  jest pani Karolina Wojciechowska, a na roboczo 

zajmuje się tym Pan Rudnikowski. Przy tym Pan Wójt oznajmił, że bezpośrednio do niego 

należy przekazywać informacje, natomiast regulaminu takiego nie ma.  

Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że nie chodzi mu o informacje, które są 
umieszczane w ramach BIP. Pan Krzyżanowski miał na myśli główną stronę internetową.   
                                                                                                                                                   

Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIII sesji Rady Gminy Darłowo oraz                   

w okresie między sesjami.   
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIII sesji Rady Gminy Darłowo oraz     

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 8 do protokołu/     

Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie       

z działalności komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i tematy obrad.  
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/Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu./           
 

Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo. 

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo skierował wypowiedź do Pana 

Franciszka Kupracz a Wójta Gminy Darłowo, celem uzyskania informacji w sprawie 

funkcjonowania oczyszczalni ścieków w Wiekowie. Pan Sołtys oznajmił, że do tej 

oczyszczalni jest podłączonych jest około 2/3 mieszkańców, natomiast 1/3 miejscowości jest 

nieskanalizowana. „Problem jest taki, że ta część, która jest skanalizowana, mieszkańcy są 
przyłączenie do tej części do oczyszczalni i płacą zgodnie z licznikiem, czy z ryczałtem za zrzut 

ścieków. Pozostali mieszkańcy w sposób już taki gospodarują, że większość tych ścieków 

płynie rowami przy drodze gminnej. Są przypadki, że działka mieszkańca otoczona jest ze 

wszystkich stron rowami, którymi płyną ścieki, a on płaci za ścieki, a oni nie płacą. I problem 

jest w tym, że my jako rada Sołecka od kilku lat zgłaszamy taki temat pociągnięcia do, tu            

w kierunku stacji i skanalizowania tej części miejscowości, która leży przy stacji. W planie 

zagospodarowania te tereny są głównie jako tereny przemysłowo-usługowe. Więc tutaj 

uważam, że też to jest w jakiś sposób interes Gminy. Do tego dopowiem tak, że kontaktowało 

się kilka osób ze mną, które tam ewentualnie miały zamiar wcześniej przejąć te byłe tereny po 

GS czy PZZ, czy jeszcze jakieś inne, ale głównym problemem, który w jakiś sposób ich tam 

zniechęca do tego to było brak odprowadzenia tych ścieków. I po prostu tak uważamy, że nie 

jest to chyba aż tak wielki wydatek, przynajmniej do tej oczyszczalni, która jest w Wiekowie, tę 
część przyłączyć, bo z tego, co wiem i z planu to tam przyszłościowo ta część, która jest i ta 

instalacja, która jest na terenie oczyszczalni byłaby i tak po prostu, te ścieki z terenu Wiekowa 

tam by spływały, natomiast dalej byłyby tłoczone w kierunku – powiedzmy no teraz – Ruska. 

Tu pan wymieniał kilka rejonów, które będą gdzieś tam realizowane po prostu w najbliższej 

przyszłości jeśli chodzi o kanalizację, natomiast Wiekowa nie usłyszeliśmy. Ja no tak z życia 

wiem, że to nie stanie się tak szybko, w związku z tym prosiłbym bardzo i Pana Wójta                         

i Radnych z naszego regionu, żeby tym tematem w jakiś sposób się zainteresować, dlatego, że 

byłoby to też załatwieniem gospodarki wodno-ściekowej na terenie naszego sołectwa. Po 

drugie są takie sytuacje, że inwestorzy chcą szybko podjąć decyzję i szkoda byłoby, żeby ktoś 
kto będzie chciał – a w planach zagospodarowania te tereny są. Także tutaj żadne plany 

odnośnie zagospodarowania nie stoją na przeszkodzie, żeby tam jakiś zakład – czy usługowy, 

czy przemysłowy powstał. Natomiast sporą bariera dla nich jest kwestia zrzutu ścieków. 

Dziękuję bardzo.” 

     Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo przypomniała, że napisała 

wniosek do Gminy, żeby Gmina napisała wniosek – czy unijny, czy do Ochrony Środowiska 

o lampy solarowe, i podłączenie do lamp elektrycznych. „Dostałam odpowiedź na ten 

wniosek, że ochrona środowiska nie ma pieniędzy. Jak się dowiedziałam, Gmina Darłowo       

w ogóle nie złożyła żadnego wniosku do Ochrony Środowiska, ani do Województwa, do 

Urzędu Marszałkowskiego, ani do Wojewódzkiego. W tej chwili wiem, że inne Gminy starają 
się o te lampy solarowe, bo kładziemy jednak nacisk na elektrykę, a (te lampy) są bardzo 

dobre, już zdały egzamin w niejednej gminie, a w naszej Gminie tylko się dostaje pismo, że nie 

ma  pieniędzy, a nie ma uzasadnienia, czy te wnioski są w ogóle realizowane. Więc 

chciałabym się dowiedzieć, czy ten wniosek w ogóle – nie to, że został przeczytany, odpisany – 

czy w ogóle na ten temat był jakiś wniosek napisany, czy do z Funduszy Unijnych, czy jak. Na 

to nie mam żadnej odpowiedzi. Słyszałam, że mają być lampy wyłączane.” Pani Sołtys 

oznajmiła, że w Cisowie  w tej chwili niektóre się nie świecą i zapytała: Czy w Gminie 

zaczynają się oszczędności?    
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Pani Iwona Glaza Sołtys Sołectwa Zakrzewo przypomniała, że dwa miesiące temu 

występowała z pismem do Gminy, żeby Gmina złożyła pismo do Koszalina o udrożnienie 

rowów i czyszczenie przepustów. W związku z powyższym Pani Sołtys oznajmiła, iż wie, że 

takie pismo do Koszalina ‘poszło’, więc chciała się dowiedzieć czy Koszalin w jakikolwiek 

sposób odpowiedział na nie.   

Pani Alicja Słaba przedstawicielka Rady Sołeckiej Gleźnowa zapytała Radę jaki 

Rada ma termin na odpowiedzenie na pismo złożone pod koniec lutego bieżącego roku, pod 

którym podpisali się mieszkańcy, ponieważ do dnia dzisiejszego, tj. 30 listopada mówczynie 

nie otrzymała odpowiedzi. Pani Alicja Słaba zapytała: „Kiedy Rada podjęła uchwałę               
o wycofaniu środków sołeckich?” Mówczyni podkreśliła, że w jedynym przypadku rada może 

wycofać środki sołeckie, a mianowicie w przypadku klęski żywiołowej. Następnie Pani Słaba 

zapytała, czy taka klęska była na terenie naszej Gminy? Przy tym mówczyni poruszyła temat 

drogi i oświetlenia w miejscowości Gleźnowo, prosząc o konkretna odpowiedź                           
w przedmiotowej sprawie.  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice zadał pytanie w sprawie 

podziału kruszywa, skierowane do Komisji Rolnictwa. Pan Sołtys oznajmił, że Barzowice 

zostały pominięte przy podziale kruszywa, a ponadto odpowiedź na jego wniosek jest 

niezadowalająca.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej odpowiedział, że na posiedzeniu 

Komisji Rolnictwa pod uwagę brane były wnioski Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo oraz 

interpelacje Radnych Gminy, które wpływały od początku roku, i na podstawie których 

podział kruszywa został rozpatrzony. Ponadto Komisja w ciągu całego roku jeździła po 

terenie i zapoznała się ze stanem dróg w poszczególnych miejscowościach. Ponadto Pan Idzi 

Krawczyk oznajmił, że pomimo iż jest Przewodniczącym Komisji Rolnictwa otrzymał tylko 

dwa zestawy gruzu, a ponadto sprawa nie jest zamknięta.  

Pani Alicja Słaba przedstawicielka Rady Sołeckiej Gleźnowa zadała pytanie                      

w sprawie naprawy drogi: „Czy Sołtys musi złożyć wniosek, czy Radny, którego nie mamy, 

który ma swoje problemy?” Mówczyni twierdziła, że kilkadziesiąt osób podpisało się pod 

wnioskiem o naprawę drogi. Ponadto zarzuciła, że Komisja przyjeżdża wtedy, gdy nie ma 

deszczu. Na koniec zapytała: „Czy wniosek taki nie jest dostateczny?” 

Pan Idzi Krawczyk odpowiedział, że przedmiotowy wniosek nie był skierowany do 

Komisji Rolnictwa. Ponadto dla miejscowości Gleźnowo zostały przedzielone dwa zestawy 

kruszywa.  

Pani Alicja Słaba stwierdziła, że w miejscowości Gleźnowo są owszem trzy kupki                 

tj.  pół przyczepy i nikt nie wie kto to ma rozwieźć.  
Pan Idzi Krawczyk w sprawie rozwożenia przydzielonego kruszywa pouczył Panią, 

że winna zwrócić się do Pana Wójta, bądź do Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej.  

Radny Pan Mirosław Gałuszkiewicz Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 

(Sołtys Sołectwa Słowieno) oznajmił, że na Komisji Rolnictwa były rozpatrywane te wnioski, 

które Sołtysi składali w sprawie dróg. Kruszywo dostali ci, którzy składali takie wnioski. 

Ponadto Pan Mirosław Gałuszkiewicz powiedział, że sam składał wielokrotnie takie wnioski, 

więc jego wnioski się powielały. Następnie Pan Sołtys zaprosił Sołtysa Barzowic do 

miejscowości Słowino, celem zapoznania się z tamtejszym stanem dróg.  

 Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział, że jest 

zawodowym kierowcą i zna stan dróg na terenie Gminy Darłowo, przypominając 

jednocześnie, że kruszywo przeznaczone było nie na zrobienie dróg, lecz na uzupełnienie 

ubytków.  

 Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo dodał, że został złożony 

formalny wniosek o to, żeby wszystkie drogi były sprawdzone.  
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Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że nie potrzebnie to napięcie 

wzrasta. Następnie zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa oznajmiając, że 

Przewodniczący Komisji stoi na straży sprawiedliwego podziału środków rzeczowych                   

w Gminie, wobec czego nie może być tak drastycznych – zdaniem mówcy – proporcji 160 ton 

do 20 ton. Pan Sołtys zwrócił się z prośbą by w przyszłości tego przestrzegać i stwierdził, że 

wszyscy mają ogromne potrzeby, sołectwa są zaniedbane, natomiast przewodniczący Komisji 

Rolnictwa winien stać na straży tych sołectw. 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa powiedział, że są rożne 

wioski i są różne potrzeby. Są wnioski, gdzie są już płyty, jest asfalt, a są wioski, gdzie jest 90 

domków przy drodze i nie można mówić o dysproporcji, że 20 ton a 180 nie jest adekwatne.      

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział: „Wszystkie drogi odbierałem, 

także proszę naprawdę nie przekonywać mnie jak one wyglądają.” 

Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo oznajmiła Sołtysowi Barzowic, 

że interpelacja, która była złożona dotyczyła przeglądu nie tylko dróg w Kopnicy, czy 

Zakrzewie. Następnie Pani Radna przypuszczając oznajmiła, że być może brakuje 

komunikacji między sołtysem a radnym, jednak gdy sołtys zwróci się do radnych w sprawie, 

to chętnie będą go.   

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo poruszył temat pieniędzy 

sołeckich, oznajmiając, że na pewno te pieniądze sołeckie do końca roku, czyli do 31 grudnia 

według prawa są do wykorzystania. Radny przypomniał, że Wójt wyszedł z taka propozycją, 
żeby te pieniądze były wykorzystane w przyszłym roku, na co radni się zgodzili, nie musząc 

podejmować w tym temacie uchwały. Pan Jerzy Krzyżanowski podsumował, że jest to sprawa 

między Wójtem, czyli Gminą a sołectwami. Radny dodał jeszcze, że zna regulamin 

przyznawania tych pieniędzy. Następnie oznajmił, że można te pieniądze tylko i wyłącznie 

odebrać, czy zawiesić, ale jest tak prośba Wójta o to, żeby te pieniądze w tym roku nie były 

wykorzystane, ale wykorzystane w przyszłym roku. Radny oznajmił, że gdyby te pieniądze 

przepadły, wówczas sołtysi mogą pozwać gminę do sądu. Pan Jerzy Krzyżanowski podkreślił, 
że te pieniądze nie przepadły.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zwrócił się do Pani Prawnik o zajęcie 

stanowiska w tej ważnej sprawie. „Padła tutaj ważna sprawa. Sprawa, w której Pan Radny 

sugeruje, że oto pieniądze sołeckie przejdą na następny rok. Czy Pani się z tym zgadza? Nie 

przejdą. Niema takiej wykładni prawa. To jest jakaś umowa społeczna pomiędzy nami             

a Panem Wójtem, że one jakiejś formie mają przejść. Nie wiemy właściwie w jakiej. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo wyjaśnił, że nie chodzi         

o formę określającą, że te pieniądze przejdą, gdyż faktycznie te pieniądze nie mogą przejść na 

następny rok według prawa. Po czym przypomniał, że sołtysi jeśli będą chcieli iść na udry, 

wówczas mogą pozwać gminę do sądu, jeżeli te pieniądze nie zostaną wykorzystane do                      

31 grudnia. Pan Jerzy Krzyżanowski podkreślił, że te pieniądze są zapisane                                      

w przyszłorocznym budżecie, ale nie jako sołeckie – gdyż nie mogą być przekazane jako 

sołeckie – lecz w innej formie – o czym pan Wójt mówił – jako drogi i oświetlenie. Pan 

Radny jeszcze raz podkreślił, ze te pieniądze są zapisane i są zagwarantowane dla sołectw. 

Następnie dodał, że jeśli ktoś będzie chciał pozwać gminę do sądu, to będzie miał takie 

prawo.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że Radny może zbyt mocno 

dramatyzuje. Następnie stwierdził: „Nikt nie będzie z nas pozywał. Skończmy z mistyfikacją. 
Jest jakaś wola Pana Wójta by na coś w przyszłości ofiarować. Tak to bierze. To jest forma 

jakiejś rekompensaty za fundusz sołecki, ale to uzasadnienia prawnego nie ma żadnego 

konkretnie. Ja mogę powiedzieć na przykładzie Sołectwa Dąbki, że cały zestaw wniosków 

został odrzucony. Na przyszyły rok jest napisane, że z braku środków nie będzie do 
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zrealizowania. To jakiś absurd robienia zebrania wiejskiego i tworzenia jakiejkolwiek wioski. 

Dziękuje za uwagę.” 

   Pani Alicja Słaba zapytała: „Czy dzisiaj otrzymamy od Pana Wójta zapewnienie, że 

środki będą przeznaczone, czy na konkretne sołectwa, których zadania nie zostały 

zrealizowane, czy są tak drobiazgowo ujęte w budżecie?” Mówczyni zapytała jak to będzie 

faktycznie, teoretycznie.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo odnosząc się do 

wypowiedzi Pana Jana Górskiego, dodał, ze nie chodzi o dramatyzowanie, lecz                                   

o przedstawienie tak jak się rzeczy mają. Radny oznajmił, że faktycznie umocowania 

prawnego nie ma, natomiast fundusz sołecki powinien być wykorzystany w tym roku 

kalendarzowym, na który był zaplanowany. Radny wyjaśnił, że ze względu na propozycję 
Pana Wójta, ze względu na finanse Gminy, te pieniądze w przyszłym roku zostaną wypłacone 

i są zaplanowane w budżecie, na co radni się zgodzili bez podejmowania uchwały, gdyż taka 

nie  mogła powstać.  
Na tym punkt zakończono.  

  

Ad. 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie partnerstwa Gminy Darłowo z fundacją „Środkowopomorska 

Grupa Działania” z siedzibą w Koszalinie. Druk Nr 1/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie partnerstwa Gminy Darłowo z fundacją „Środkowopomorska Grupa Działania”                    

z siedzibą w Koszalinie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                 

z uzasadnieniem: „Gmina Darłowo jako jedna z niewielu formalnie nie należy do 

Środkowopomorskiej Grupy Działania, i ta uchwała umożliwia byśmy byli w tej grupie i 

aplikowali środki unijne w Ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na działalność 
wskazaną w Lokalnej Strategii Rozwoju. Działania te obejmują między innymi różnicowanie 

w kierunku działalności nierolniczej, tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw, odnowa i 

rozwój wsi. Do konkursów w ramach tych działań mogą przystępować również podmioty 

gospodarcze z terenu Gminy Darłowo. Nie tylko sam Urząd, czy Wójt, ale również inni.” Pan 

Wójt wnosi o podjęcie uchwały w formie przedłożonej. 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/98/2011 w sprawie partnerstwa Gminy Darłowo z fundacją 
„Środkowopomorska Grupa Działania” z siedzibą w Koszalinie. 
/Uchwała Nr XIV/98/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 9.  
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Szkół Nr 1 w Dobiesławiu.   
Druk Nr 4/2011

XIV 

/Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Szkół na 1 w Dobiesławiu stanowi załącznik Nr 12 do 

protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odniósł swoją wypowiedź do 

druków o numerach: 2, 3, 4 i 5, wyjaśniając, że sprawy te nie są z inicjatywy Wójta, lecz 

ciągną się od pierwszej połowy tego roku. Pan Wójt podkreślił, że rzeczywiście są to sprawy 

bardzo trudne. Chodzi o dostosowanie organizacji szkół do optymalnego stanu, podyktowane 
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też szeregami względów. Najbardziej istotny wzgląd na znaczenie sprawy to zmniejszająca 

się w sposób radykalny ilość uczniów w naszych szkołach. Pan Wójt wskazał, że                                      

w porównaniu do minionego okresu jest to rząd ponad 200 uczniów. Nie ma uczniów, zostają 
nauczyciele i obsługa. Nie ma uczniów, a za uczniem idzie pieniądz. Pan Wójt przypomniał, 

że ten temat nie jest pierwszy raz rozpatrywany. Ponadto Wójt uzmysłowił słuchaczom, że 

jeśli popatrzy się na demografię, trzeba przyznać, że zauważa się spadek, niż, od roku 

praktycznie zatrzymany na tych ponad ośmiuset uczniach. Pan Wójt powiedział: „Jest to siła 

niezależna od nas, pomimo starań.”  Następnie Pan Franciszek Kupracz powtórzył, że faktem 

jest, iż tych dzieci jest coraz mniej i tego nie da się ukryć. Tym bardziej zasady jakie są, przy 

rozliczaniu organizacji szkół, na przykład: niektóre sprawy regulowane są według 

zameldowania uczniów (z danego terenu), a nie faktycznie tych, którzy uczęszczają do tej 

szkoły. Pan Wójt przypomniał, że mamy sześć szkół w gminie. Są to szkoły podstawowe                                   

i gimnazja, których organem prowadzącym jest Gmina. Natomiast Zespół Szkół to jest 

jednostka organizacyjna, przy czym inna zasady się tu stosuje. Pan Franciszek Kupracz 

oznajmił, że cyfry są nieubłagalne. W budżecie na przyszły rok przyjęta jest kwota 

7.348.954,00 zł, i takie są możliwości Gminy na dzisiaj. Szkoły złożyły swoje plany na 

przyszły rok. Pan Wójt oznajmił, że stosunku do tych planów – które zostały zrobione 

porządnie w tych szkołach i zaznaczył, że nie ma w nich żadnego naciągania – brak jest                       

w nich trzech milionów złotych. Pan Wójt oznajmił, że takim miernikiem między innymi jest 

odniesienie kosztów funkcjonowania szkoły na jednego ucznia. I tak: w szkole w Dąbkach 

koszt kaki wynosi na jednego ucznia 10.963,00 zł; w szkole w Dobiesławiu – 13.463,00 zł;                      

w szkole w Kopnicy – 12.412,00 zł; w szkole w Słowinie – 13.189,00 zł; w szkole w Starym 

Jarosławiu – 10.375,00 zł; w Zespole Szkół Społecznych w Jeżyczkach 9.936,00 zł. Od 

pierwszego września szkoły organizują- w ramach działalności własnej, a za pieniądze Gminy 

– dowóz uczniów do szkoły. Na dzisiaj to jest rząd około ośmiuset tysięcy złotych. Pan 

Franciszek Kupracz oznajmił, że można mówić o jeszcze innych cyfrach, jednak trzeba 

powiedzieć, że doszło do takiej sytuacji, że nie ma uczniów, a zostają nauczyciele, zostaje 

obiekt i utrzymanie. W sprawie nauczycieli pan Wójt oznajmił, że ¾ tych kosztów stanowi 

wynagrodzenie tych nauczycieli.  Pan Wójt sprostował, że nie wymawia im tego, lecz cyfry są 
jakie są, dotyczy to zwłaszcza szkół publicznych. Wynagrodzenie nauczycieli za 18 godzin 

tygodniowo wynoszą: dla stażysty 2.618,00 zł; dla nauczyciela kontraktowego 2.906,00 zł; 

dla nauczyciela mianowanego 3.770,00 zł; dla nauczyciela dyplomowanego 4.817,00 zł.  

Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że została podjęta inicjatywa utworzenia                          

w zamian szkół publicznych. Do tej pory możliwe było realizowanie zadania utrzymania 

szkół, gdyż Gmina mogła dokładać ze sprzedaży mienia. Pan Wójt porównał, że to samo 

dotyczy funduszu sołeckiego, gdyż ze sprzedaży mienia, działek, gmina mogła dokładać do 

funduszu na sprawy bieżące. Pan Franciszek Kupracz powiedział, że nie jest to wymysł ani 

Rady, ani Wójta. To jest odgórne ustalenie. Dodał, że w tej chwili może dojść do takiej 

sytuacji, gdy Gmina będzie sprzedawać swoje mienie i otrzymywać pieniążki, jednak nie 

będzie rezerwy na bieżące funkcjonowanie. Także są obwarowania też formalne. Te wnioski 

są dalszą konsekwencją tego, co rozpoczęto w półroczu. Pan Franciszek Kupracz 

przypomniał, że takie Stowarzyszenie powstało i mieszkańcy są po wielu dyskusjach. Tutaj 

Pan Wójt podziękował Radnemu i Sołtysowi (M. Gałuszkiewiczowi), który się wziął za tę 
działalność. Następnie powstało stowarzyszenie, które mówi, że za pieniądze Gminne – 

podobnie jak Szkoła w Jeżyczkach – też tę szkołę poprowadzi. Pan Wójt powiedział, że                                       

w tym półroczu Gmina chciała załatwić te sprawy w taki sam sposób jak została załatwiona 

sprawa przy powstaniu Szkoły Społecznej w Jeżyczkach. Niestety ta droga nie znalazła 

uznania Kuratorium. Oprócz tego decydujące znaczenia – zwłaszcza w Słowinie – miała 

długa procedura w Sądzie przy rejestracji. Pan Wójt powiedział, że odbyły się spotkania                     

z przedstawicielami, z nauczycielami, którzy podtrzymują swoją ofertę, chcą mieć pracę            
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i szanse rozwoju. W Dobiesławiu rejestracja nie trwała tak długo. Pan Wójt oznajmił, iż 
niestety Kuratorium nie dopuściło do powstania tej szkoły. Pan Wójt dodał, że są zgody (na 

piśmie) wszystkich rodziców uczniów z jednej, jak i z drugiej szkoły, że zgadzają się na to.   

W Słowinie prowadzi Pani Dyrektor Barbara Wolowska. Natomiast w Dobiesławiu sprawę 
prowadziła najpierw Pani Dyrektor Małgorzata Gał, która przeszła drogę cierniową. Pan Wójt 

oznajmił, że nie wolno tego zmarnować. Następnie powiedział, że Kuratorium taką przyjęło 

postawę, że naszych uchwał nie uznawało jako strony. Pomimo iż Pan Wójt pisał, dzwonił                                    

i  interweniował w tej sprawie, jednak Kuratorium nie dopuściło Gminy do sprawy. Pan 

Franciszek Kupracz przeczytał pismo, które nie jest skierowane nie do Gminy, lecz do  

Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Szkoły w Dobiesławiu i wsi Dobiesław, Wiekowo, 

Wiekowice, podpisane przez Zastępcę Dyrektora Delegatury w Koszalinie. Przedmiotowe 

pismo jest między innymi powodem przedłożenia niniejszych projektów uchwał. Pismo, które 

odczytał Pan Wójt jest datowane na 12 sierpnia 2011 roku.   Po odczytaniu pisma Pan 

Franciszek Kupracz przypomniał, że po powstaniu Szkoły Społecznej w Jeżyczkach pojawiła 

się taka alternatywa, że może być szkoła przekazana w sposób inny jeśli uczniów jest mniej 

jak siedemdziesiąt. U nas wchodzi w rachubę szkoła pod nazwą Gimnazjum w Dobiesławiu, 

gdyż tam jest mniej. „Dlatego proszę Państwa, żeby to wszystko funkcjonowało normalnie, 

bo na wyścigach nie jesteśmy, składam wniosek do Rady o wycofanie projektu uchwały                      

o likwidacji Zespołu Szkół Nr 1. To można podjąć później, nawet w czerwcu, albo w lipcu. 

To jest jednostka organizacyjna.” Pan Wójt następnie oznajmił, że mając na względzie 

doświadczenie jakie ma, nie chciałby zmarnować tej szansy, żeby ta szkoła w Dobiesławiu 

była. Pan Wójt nie obiecał, bo nigdy tego nie robi, jednak oświadczył, że zrobi wszystko, 

żeby ta szkoła powstała. Pan Wójt oznajmił, że wie że ta szkoła będzie funkcjonowała nie 

gorzej jak ta w Jeżyczkach. Ze strony Pana Wójta jest w tej sprawie przychylność. Pan Wójt 

zapytał: „Ile Gmina może z tego budżetu – mając na względzie różne uwarunkowania –  

przeznaczyć dla takiej szkoły społecznej na jednego ucznia?” Pan Wójt w rozmowach                      

z nauczycielami zaproponował 9 tysięcy, co jest początkiem do rozmów. Pan Wójt jest 

zdania, że aby nauka w szkole był spokojna, trzeba te sprawę załatwić i nie dopuścić aby 

sprawa sama się załatwiła. Problem ilości uczniów, którzy uczęszczają do naszych szkół jest 

bardzo złożony. Na przykład szkoła w Dąbkach bardzo się ratuje ilością uczniów z miasta 

(Darłowo), z Bielkowa, Malechowa. Pan Wójt przygotował uchwały w związku z ofertą 
stowarzyszeń i chciał dosłownie potraktować te sprawy, zwłaszcza w paragrafach drugich, 

gdzie zaproponował bezpośrednio również kontynuację nauki w szkole publicznej. Po 

odbyciu szeregu spotkań pan Wójt przedkłada projekty uchwał pod obrady Rady, do której 

należy decyzja w sprawie. Po podjęciu uchwał trzeba odbyć całą procedurę odpowiedniego 

postępowania. Pan Franciszek Kupracz powiedział ponadto, że dzisiejsze podjęcie uchwał, 

będzie taką decyzją; czy idzie się w tym kierunku, czy dajemy szansę, żeby te szkoły 

funkcjonowały. Pan Wójt oznajmił, że oczywiście odbędzie się to kosztem nauczycieli. 

Nauczyciele wiedza o tym, i domagają się tych samych wynagrodzeń, chociaż będą musieli 

więcej czasu poświęcić w tej szkole. Podsumowując wypowiedź pan Wójt wnioskował                    

o wycofanie druku nr 4/2011
XIV

. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo chciał przed głosowaniem 

uzyskać opinie prawną w tym temacie. 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny oznajmiła, że nie widzi przeszkód, aby 

Rada postąpiła jak proponuje Wójt, ponieważ podejmują tutaj uchwały dotyczące zamiaru 

likwidacji. Procedura po pewnym czasie będzie się kończyła podjęciem uchwał w sprawie 

likwidacji. Wówczas można – wcześniej, czy później – zlikwidować również zespół, a 

właściwie rozwiązać. Ta uchwała zawiera postanowienia zbędne, ponieważ jeśli chodzi o 

Zespół Szkół – to jest jednostka organizacyjna, która nie powoduje, ze szkoły tracą swój byt. 

One dalej istnieją. Zlikwidowanie Zespołu Szkół nie wymaga ani zgody Kuratora, wydania 
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opinii, ani poinformowania rodziców. Pani Mecenas uważa, że jeżeli na dzisiejszej sesji 

uchwała nie byłaby podjęta, a będą podjęte uchwały dotyczące likwidacji to nic złego od 

strony prawnej nie będzie się działo.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, iż chciałby 

również usłyszeć w tej sprawie opinię Przewodniczącego Oświaty.  

Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
powiedział, że jeśli chodzi o zamiar likwidacji szkół, to sprawa była rozważania na 

posiedzenia komisji oświaty i opinia komisji jest pozytywna. Jeśli chodzi o wydatki i cięcia 

kosztów związanych z Karta Nauczyciela, wszyscy wypowiadali się w pozytywny sposób.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał wniosek 

pana Franciszka Kupracza Wójta Gminy Darłowo pod głosowanie.    

 

Rada przyjęła wniosek Pana Wójta w głosowaniu 15 za wycofaniem projektu uchwały                     

z obrad dzisiejszej sesji.  
 

 

Ad. 10.  
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 1 w Dobiesławiu.  

Druk Nr 3/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 1 w Dobiesławiu stanowi załącznik Nr 13 do 

protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawiając projekt uchwały zgłosił 

autopoprawkę. Autopoprawka polegająca na wykreśleniu w paragrafie drugim słów: „w 

Społecznym Gimnazjum w Jeżyczkach”  

Autopoprawkę Rada przyjęła jednogłośnie w głosowaniu 15 za. 
Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Fizycznej 

przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Jerzy Krzyżanowski przypomniał, że może ktoś z Sali chciałby zabrać głos                    

w sprawie.  

 Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo oznajmił, ze tak się składa, że 

Wiekowo należy do obrębu szkoły  Zespołu Szkół w Dobiesławiu. Pan Kazimierz Grzybak 

powiedział, że taka forma przekształcenia jest dla mieszkańców nowością. Mieszkańcy na 

wczorajszym zebraniu sołeckim mieli ożywioną dyskusję między członkami Rady Sołeckiej                

i Radnymi tego okręgu.  W związku z tym Pan Sołtys poruszył nurtująca go sprawę: „Pan 

Wójt powiedział, że w momencie likwidacji szkoły publicznej mogą zacząć grać istotną rolę 
prawa rynku. Ja chciałbym usłyszeć wyjaśnienie. Czy to stowarzyszenie, które powstało                     

w Dobiesławiu na sto procent będzie prowadzić tą szkołę? Bo ja się obawiam czegoś jeszcze 

innego. Teraz powstają ogólnopolskie stowarzyszenia do prowadzenia szkół. Instytucje, które 

po prostu wykorzystują rynek i po prostu to. Jak to technicznie będzie  się odbywać? Czy to 

Gmina będzie ogłaszać jakąś ofertę na prowadzenie tej szkoły? Kto się będzie mógł do tego 

zgłosić? Bo ja mogę mieć jako mieszkańcy taką alternatywę, że nasze stowarzyszenie przegra 

konkurencję.” Pan Sołtys mówił, że mieszkańcy nie mają pewności jak to się będzie 

odbywać. Co będzie z nauczycielami, którzy tam pracują, czy oni tam zostaną dalej? Pan 

Sołtys zapytał pana Wójta jak ta sprawa będzie technicznie wyglądała, żeby mieszkańcy byli 

również przygotowani na taki wariant, że miejscowe stowarzyszenie przegra konkurencję. 
Jaki efekt późnię będzie poziomu tej szkoły?  „Co dalej?” 
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 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, ze nie potrzebnie się 
martwi, gdyż sprawa została załatwiona, między innymi przez to, że rada podjęła uchwałę                         
o przekazaniu obiektów i wyposażenia dla tego stowarzyszenia i już podpisana jest umowa. 

Pan Wójt oznajmił, że dla tego tutaj stowarzyszenia jest to robione, ponieważ stowarzyszenie 

to jest nasze i między innymi dlatego idzie się w tym kierunku. Chyba, że stowarzyszenie to 

zrezygnuje za jakiś czas, to wówczas spotkamy się ponownie z założycielami i rodzicami            

i będziemy sprawy załatwiać.  
 Nikt więcej głosu nie zabrał w dyskusji.    

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/99/2011 w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 1 w Dobiesławiu. 
/Uchwała Nr XIV/99/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem 

Przedszkolnym w Dobiesławiu. Druk Nr 2/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem Przedszkolnym w Dobiesławiu 

stanowi załącznik Nr 15 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zgłosił autopoprawkę polegającą na 

wykreśleniu w paragrafie drugim słów: „w Społecznej Szkole Podstawowej z Oddziałem 

Przedszkolnym w Jeżyczkach obejmującej obwód Publicznej Szkoły Podstawowej w 

Jeżyczkach lub”. 

Autopoprawkę Rada przyjęła jednogłośnie w głosowaniu 15 za. 
Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Fizycznej 

przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                     

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/100/2011 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem 

Przedszkolnym w Dobiesławiu. 
/Uchwała Nr XIV/100/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z Oddziałem 

Przedszkolnym  w Słowinie. Druk Nr 5/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z Oddziałem Przedszkolnym  w Słowinie 

stanowi załącznik Nr 17 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. Pan Wójt otwarcie powiedział, że ma prośbę, aby Radni z danego okręgu 

włączali się do tych spotkań.   
Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Fizycznej 

przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/101/2011 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z Oddziałem 

Przedszkolnym  w Słowinie 
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/Uchwała Nr XIV/101/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 10-minutową przerwę.  
 

Po przerwie. 

Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIII/96/2011 Rady Gminy Darłowo                  

z dnia 27 października 2011 roku w sprawie wniesienia aportu do spółki pn. „Gminny Zakład 

Użyteczności Publicznej spółka z o. o. w Krupach. Druk Nr 6/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIII/96/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 27 października 

2011 roku w sprawie wniesienia aportu do spółki pn. „Gminny Zakład Użyteczności Publicznej spółka z o. o.            

w Krupach stanowi załącznik Nr 19 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz oddał swój głos Dyrektorowi GZUP.  

Pan Marceli Glaza Dyrektor GZUP w Dąbkach uzasadnił cel podjęcia uchwał (druk nr 

6/2011
XIV

 i druk nr 7/2011
XIV

) oznajmiając, że ze względu na to, że zbliżony koszt 

przekształcenia będzie wynosił: podatek VAT (23%) około czterysta sześćdziesiąt tysięcy 

złotych, inne koszty (opłata skarbowa, opłata notarialna) około sześćdziesiąt tysięcy złotych. 

Pan Marceli Glaza Dyrektor GZUP w związku z brakiem środków finansowych Gminnego 

Zakładu Użyteczności Publicznej Dąbkach, jak i budżecie Gminy Darłowo, wnioskował            

o przełożenie przekształcenia zakładu budżetowego w spółkę oraz uchylenie w/w uchwał. Pan 

Dyrektor oznajmił, że pojawiają się ponadto interpretacje prawne, że Zakład Budżetowy 

prawdopodobnie będzie mógł prowadzić wywóz nieczystości stałych.   

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                      

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/102/2011 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIII/96/2011 Rady Gminy Darłowo                  

z dnia 27 października 2011 roku w sprawie wniesienia aportu do spółki pn. „Gminny 
Zakład Użyteczności Publicznej spółka z o. o. w Krupach. 
/Uchwała Nr XIV/102/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/69/2011 Rady Gminy Darłowo                

z dnia 03 sierpnia 2011 roku w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą „Gminny 

Zakład Użyteczności Publicznej w Dąbkach” w celu zawiązania spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością. Druk Nr 7/2011

XIV
 

/Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/69/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 03 sierpnia 2011 

roku w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą „Gminny Zakład Użyteczności Publicznej                

w Dąbkach” w celu zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością stanowi załącznik Nr 21 do protokołu/ 

Pan Marceli Glaza Dyrektor GZUP w Dąbkach przedstawił projekt uchwały wraz                     

z uzasadnieniem. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/103/2011 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/69/2011 Rady Gminy Darłowo                

z dnia 03 sierpnia 2011 roku w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą 
„Gminny Zakład Użyteczności Publicznej w Dąbkach” w celu zawiązania spółki                      

z ograniczoną odpowiedzialnością. 
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/Uchwała Nr XIV/103/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Gminnego 

Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach. Druk Nr 8/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Gminnego Zakładu Użyteczności 

Publicznej w Dąbkach stanowi załącznik Nr 23 do protokołu/ 

Pan Marceli Glaza Dyrektor GZUP w Dąbkach przedstawił projekt uchwały wraz                

z uzasadnieniem.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                   

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/104/2011 w sprawie stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Gminnego 

Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach. 
/Uchwała Nr XIV/104/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. Druk Nr 9/2011

XIV
 

/Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów stanowi załącznik Nr 25 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem i zgłosił autopoprawkę. W § 2 stawkę roczną opłaty od posiadania psów ustala 

się w wysokości 1) 10,00 zł od jednego psa, 2) 40,00 zł od drugiego psa, 3) 100,00 zł od 

trzeciego i każdego następnego posiadanego przez osobę fizyczną. 
Autopoprawkę Rada przyjęła większością głosów w głosowaniu 14 za, 1 przeciw, 

0 wstrzymujących.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Gminy Darłowo i Sołtys Sołectwa Słowino 
zadał pytanie jak rolnicy będą płacili ten podatek, czy będą zwolnieni z tej opłaty.  

Pan Jarosław Michalski wyjaśnił, że w uzasadnieniu jest napisane dokładnie, że 

„podatnikowi podatku rolnego od gospodarstwa rolnego z tytułu posiadania między innymi 

dwóch psów. Czyli dwa psy dla podatnika podatku rolnego jest zwolnionych całkowicie. Za 

trzeciego będzie miał płacić 10,00 złotych, czwartego 40,00, a już każdego następnego 100,00 

złotych. To jest opłata roczna.”   

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały, 

która wynikała z większości głosów. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną (większość głosów) opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów (14 za, 1 przeciw,           

0 wstrzymujących się) podjęła uchwałę Nr XIV/105/2011 w sprawie opłaty od 

posiadania psów. 
/Uchwała Nr XIV/105/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 

 

 

 

 



Strona 20 z 23 

 

Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na 2012 rok. Druk Nr 10/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 

2012 rok stanowi załącznik Nr 27 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały i zgłosił 

autopoprawkę. Ponadto Pan Franciszek Kupracz powiedział, że odbył rozmowy                         

z przedstawicielami „Wiekowianki” i przedstawicielami LZS. Pan Wójt oznajmił, że są oni na 

pierwszym miejscu, przy tych skromnych środkach.  

Autopoprawkę Rada przyjęła jednogłośnie w głosowaniu 15 za. 
Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                    

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Fizycznej 

przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

 Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice zapytał: „Jaka kwota to jest 

na „Wiekowiankę?”  

 Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że będzie ogłoszony konkurs, przetarg, na sport, 

osp, i wówczas będą wyznaczone te kwoty.  

 Pani Wanda Hańczaryk Prezes Stowarzyszenia Agroturystycznego Ziemi 
Darłowskiej „ZAGRODA” zapytała jaki jest podział tych środków, skoro stowarzyszenie 

nic nie dostało pieniędzy na promocję. 
 Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że przy podjęciu przedmiotowej 

uchwały dochodzi do sytuacji, w której dochodzi do gry bardzo aktywnych graczy – jednostki 

Ochotniczych Straży Pożarnych, które mają ogromne przełożenie na decyzje Radnych i na 

decyzje Pana Wójta. „Musimy się liczyć z tym, że część organizacji zejdzie do drugiego 

planu.” 

 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w sprawie OSP oznajmił, że nie są 
tu przeznaczane pieniądze dodatkowe, lecz te same pieniądze, ale w innej formie wydane. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił dlaczego nie ujął w tym projekcie zadania związanego                        

z promocją.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (1 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/106/2011 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Darłowo                           

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2012 rok. 
/Uchwała Nr XIV/106/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.  

Druk Nr 11/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 

Nr 29 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                 

z uzasadnieniem. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                   

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/107/2011 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Darłowo. 
/Uchwała Nr XIV/107/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2011 rok.  

Druk Nr 12/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2011 rok stanowi załącznik Nr 31 do 

protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                   

z uzasadnieniem. 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo szczegółowo przedstawiła 

autopoprawkę do projektu uchwały.  

Autopoprawkę Rada przyjęła jednogłośnie w głosowaniu 15 za. 
Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                  

i Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię 
do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Fizycznej 

przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię projektu uchwały. 

Pan Bogdan Brzeziński Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę                
Nr XIV/108/2011 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2011 rok. 
/Uchwała Nr XIV/108/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2011-2020.  

Druk Nr 13/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2011-2020 stanowi załącznik Nr 

33 do protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo szczegółowo przedstawiła 

autopoprawkę do projektu uchwały.  

Autopoprawkę Rada przyjęła jednogłośnie w głosowaniu 15 za. 
Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 

Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię 
do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 
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Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Fizycznej 

przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię projektu uchwały. 

Pan Bogdan Brzeziński Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów (14 za, 0 przeciw,                  

1 wstrzymujący) podjęła uchwałę Nr XIV/109/2011 w sprawie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2011-2020.  
/Uchwała Nr XIV/109/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2012-2016. Druk Nr 14/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Darłowo na lata 2012-2016 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 

Budżetu przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej przedstawił 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/110/2011 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2012-2016 
/Uchwała Nr XIV/110/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 22.  
Podjęcie uchwały w sprawie skargi Pana Andrzeja Czarnowskiego na działalność Wójta 

Gminy Darłowo. Druk Nr 15/2011
XIV

 
/Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Andrzeja Czarnowskiego na działalność Wójta Gminy Darłowo stanowi 

załącznik Nr 37 do protokołu/ 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 Pan Franciszek Kupracz wyjaśnił przedmiotowa sprawę, przypominając o zdarzeniu, 

które opisywała prasa.  

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/110/2011 w sprawie skargi Pana Andrzeja Czarnowskiego na działalność Wójta 

Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XIV/110/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 23.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 16/2011

XIV
 

/Projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik Nr 39 do protokołu/ 

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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Pan Franciszek Kupracz również wyjaśnił stanowisko w sprawie i wskazał, gdzie 

położona jest przedmiotowa działka.  

Pan Jerzy Krzyżanowski zapytał Pana Wójta jaka to była działka w czasie, gdy 

skarżący ją kupowali. Czy była to działka budowlana, czy las? 

Pan Franciszek Kupracz odpowiedział, że to był las. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr XIV/112/2011 w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XIV/112/2011 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 24.  
Czas dla samorządu. 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Ad. 25.  
Wolne wnioski i zapytania. 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

 

Ad. 26.  
Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematyki ustalonego porządku obrad XIV Sesji VI kadencji Rady 

Gminy Darłowo – Pan Przewodniczący zamknął obrady o godzinie 13:
50

 w dniu                   

30 listopada 2011 roku.  

Szczegółowy zapis przebiegu obrad znajduje się w stenogramie sesji.  

 

Protokół sporządziła: 

 
Iwona Kowalska 

Kierownik Referatu Samorządowego  

– Biura Rady Gminy 

         Obradom przewodniczył: 

     

    Przewodniczący  

Rady Gminy Darłowo  

 
  Jarosław Michalski 

 
Sekretarz obrad: 
 

Pan Przemysław Pociecha 

 

Radny Rady Gminy Darłowo  


